
راه حل رفع کمبود نقدینگی حوزه دارو 
مشاور عالی و جانشین وزیر بهداشت با بیان اینکه لحاظ سهم هفت درصدی 
نظام سلامت از تولید ناخالص داخلی، تنها راه حل رفع کمبود نقدینگی حوزه 
داروست، گفت: رئیس جمهور موضوع کاهش پرداخت از جیب مردم در حوزه 

سلامت را بسیار پیگیری می کند و امیدواریم این موضوع محقق شود. 
علی جعفریان با بیان اینکه تنها راه حل رفع کمبود نقدینگی در دارو افزایش 
سهم نظام سلامت از تولید ناخالص داخلی است، اظهار کرد: لحاظ کردن سهم ۷ 
درصدی نظام سلامت از تولید ناخالص داخلی، تنها راه حل رفع کمبود نقدینگی 
حوزه دارو است و هیچ  راه حل دیگری ندارد.  هنگامی که منابع مورد نیاز تامین 

نشود امکان حل مشکل کمبود نقدینگی وجود ندارد.  
وی با بیان اینکه وضعیت کنونی سهم نظام سلامت از تولید ناخالص داخلی 
مناسب نیست، توضیح داد: در حال حاضر، سهم نظام سلامت از تولید ناخالص 
داخلی ۴ درصد است.  اگر سهم نظام سلامت از تولید ناخالص داخلی به میزان 
۷ درصد نباشــد، کاهش پرداخت از جیب مردم امکان پذیر نیست.  هردرصد 
کاهش پرداخت از جیب مردم به پول قابل ملاحظه ای نیاز دارد.  رئیس جمهور 
شخصا موضوع کاهش پرداخت از جیب مردم در حوزه سلامت را بسیار پیگیری 

می کند و امیدواریم که این موضوع محقق شود.  
به گزارش ایســنا، جانشین وزیر بهداشــت درباره وضعیت ارز دارو در سال 
آینده خاطرنشــان کرد: ســهمیه ارزی دارو برای ســال آینده را ۳. ۸ میلیارد 
تصویب کرده اند و در انتظار تعیین تکلیف بودجه ســال آینده هســتیم.  اگر 
تخصیص سهمیه ۳. ۸ میلیاردی به درســتی در  اختیار وزارت بهداشت قرار 
گیرد، بخش عمده ای از مشکلات برطرف می شود. وی همچنین گفت: اگر چه 
با توجه به نرخ تورم، افزایش قیمت دارو هم مانند ســایر کالاها وجود خواهد 
داشــت؛ اما موضوع اساسی این اســت که بدانیم چگونه می توانیم از افزایش 

هزینه های مردم جلوگیری کرده و پوشش های بیمه ای تقویت شوند. 

به حقوق بازنشستگان کشوری در سال ۱۴۰۴ 
چقدر اضافه می شود

معاون فنی و امور بیمه ای صندوق بازنشستگی کشوری ضمن تشریح نحوه 
اجرای متناسب سازی حقوق بازنشستگان در سال ۱۴۰۴، میزان افزایش حقوق 

بازنشستگان این صندوق را اعلام کرد. 
رضا فیضی نژاد با اشاره به ماده ۲۸ قانون برنامه هفتم توسعه که براساس آن 
دولت مکلف شده تا افزایش حقوق بازنشستگان کشوری را به میزان ۹۰ درصد 
حقوق و مزایای مشمول برداشت کسور شاغلان مشابه و همتراز در سال ۱۴۰۳ 
اجرایی کند، اظهار کرد: از آنجایی که قانون از ســال ۱۴۰۳ اجرایی شده و در 
سال دوم دولت مکلف است تا ۳۰ درصد از قانون را اجرا و در مجموع به میزان 
۷۰ درصد از حقوق و مزایای مشــمول برداشت کسور شاغلان مشابه و همتراز 

را در سال ۱۴۰۴ اجرایی کند. 
وی گفت: برای تامین احکام متناسب ســازی بازنشستگان کشوری در سال 
۱۴۰۴ به ۹۲ همت بودجه نیاز اســت و حتما با تامین اعتبار از ابتدای ســال 
۱۴۰۴ احکام جدید بازنشستگان صادر و این موضوع نیز اجرا خواهد شد.  البته 
پیش از این، بودجه متناسب سازی حقوق بازنشستگان صندوق های کشوری، 
لشکری و فولاد در لایحه ارسالی دولت به مجلس شورای اسلامی حدود ۱۰۴ 
همت تعیین شــده بود که در نهایت با رایزنی هــای صورت گرفته این رقم به 
۱۶۰ همت افزایش یافت که با احتساب ۲۵ همت بابت معوقات ناشی از اعمال 
متناسب سازی سال ۱۴۰۳ در بودجه سال ۱۴۰۴، در مجموع ۱۸۵ همت برای 
سال آینده جهت اعمال متناسب سازی حقوق بازنشستگان کشوری، لشکری و 

فولاد و معوقات متناسب سازی امسال، مورد موافقت قرار گرفته است. 
به گزارش ایسنا، معاون فنی و امور بیمه ای صندوق بازنشستگی کشوری در 
ادامه در پاسخ به این سوال که با اعمال ۷۰ درصد ناشی از اجرای متناسب سازی 
در سال اول و دوم برنامه هفتم، به طور میانگین چقدر به حقوق بازنشستگان 
کشوری افزوده خواهد شد؟ بیان کرد: در سال ۱۴۰۴ با اجرای ۳۰ درصد دیگر 
از اجرای متناسب ســازی و همچنین افزایش ۲۰ درصد حقوق بازنشستگان به 
دلیل افزایش ســنواتی، ۵۰ درصد به حقوق بازنشستگان اضافه خواهد شد که 
بر این اساس به طور میانگین ۴ میلیون تومان به حقوق بازنشستگان در سال 

۱۴۰۴ افزوده می شود. 

تدوین سند راهبردی سازمان مدارس 
و مراکز غیردولتی

رئیس ســازمان مدارس و مراکز غیر دولتی و توسعه مشارکتهای مردمی با 
تاکید بر اینکه ســند راهبردی سازمان تدوین شده است، اظهار کرد: توجه به 
عدالت آموزشــی و پرورشــی و دقت در برنامه درس ملی از موارد مورد تاکید 
رئیس جمهور و سیاست های دولت چهاردهم است که باید در این مسیر مدبرانه 

حرکت کنیم. 
احمد محمودزاده با اشــاره به اینکه ســازمان مدارس و مراکز غیر دولتی و 
توسعه مشــارکت های مردمی وزارت آموزش و پرورش یک سازمان راهبردی 
است، تصریح کرد: توسعه عدالت آموزشی و پرورشی، کیفیت بخشی فعالیتهای 
علمی و تربیتی و اقتصاد آموزش و پرورش از جمله رویکردهای سازمان است 
که باید در راســتای ارتقای نظام تعلیم و تربیت کشــور کــه از اهداف اصلی 
سازمان است، حرکت کرد. رئیس سازمان مدارس و مراکز غیر دولتی و توسعه 
مشارکت های مردمی با تاکید بر اینکه سند راهبردی سازمان تدوین شده است، 
اظهار کرد: توجه به عدالت آموزشــی و پرورشی و دقت در برنامه درس ملی از 
موارد مورد تاکید رئیس جمهور و سیاست های دولت چهاردهم است که باید در 
این مسیر مدبرانه حرکت کنیم. وی با تاکید بر اینکه کار کارشناسی و تخصصی 
باید در دســتور کار سازمان قرار گیرد، گفت: ضرورت توجه به مقوله پژوهش 
به شدت احساس نیاز می شود و فعالیتهای مبتنی بر پژوهش و تحقیق، قطعا از 

نتایج دقیق تر و ارزشمندتری برخوردار است. 
به گزارش ایســنا، رئیس ســازمان مــدارس و مراکز غیردولتی و توســعه 
مشــارکتهای مردمی، شوراهای آموزش و پرورش را یکی از ظرفیت های بسیار 
مهم در راســتای حل مسائل مختلف آموزش و پرورش دانست و تاکید کرد: با 
بازنگری صورت گرفته در آیین نامه شــوراهای آموزش و پرورش تلاش شده 

است تا موارد و نکات مبهم آن مرتفع شود و به ظرفیت های آن افزوده شود. 

حقوق سربازان در سال آینده چقدر خواهد بود
کمیســیون  رئیس  نایب 
تلفیق لایحــه بودجه ۱۴۰۴ 
با اشاره به مصوبه مجلس در 
تعیین میزان حقوق سربازان 
گفــت کــه حداقــل حقوق 
ســربازان در ســال آینده ۷ 
میلیون و ۸۰۰ هــزار تومان 

خواهد بود. 
محسن زنگنه در گفت وگو 
با ایسنا اظهار کرد: مجلس در جریان بررسی لایحه بودجه ۱۴۰۴ تصویب کرد 
که حداقل حقوق ماهیانه سربازان وظیفه مجرد مشغول در مناطق غیرعملیاتی 
معادل ۶۰ درصد حداقل حقوق کارکنان دولت باشــد؛ حداقل حقوق کارکنان 
دولت در سال آینده ۱۳ میلیون تومان تعیین شده است. وی ادامه داد: مجلس 
حداقل حقوق ماهانه ســربازان وظیفه مجرد مشــغول در مناطق عملیاتی را 
معادل ۷۵ درصد حداقل حقوق کارکنان دولت و حداقل حقوق سربازان وظیفه 
متاهل بدون فرزند را معــادل ۹۰ درصد حداقل حقوق کارکنان دولت تعیین 
کرد. زنگنه توضیح داد: براین اســاس حداقل حقوق سربازان مجرد مشغول در 
مناطق غیرعملیاتی ۷ میلیون و ۸۰۰ هزار تومان، حداقل حقوق سربازان وظیفه 
مجرد در مناطق عملیاتی ۹ میلیون و ۷۵۰ هزار تومان و حداقل حقوق سربازان 
وظیفه متاهل بدون فرزند ۱۱ میلیون و ۷۰۰ هزار تومان خواهد بود. وی درباره 
میزان حقوق ســربازان وظیفه متاهــل دارای فرزند نیز گفت: در قانون جوانی 
جمعیت ضریب حقوقی برای ســربازان متاهل دارای فرزند تعیین شده است 
لذا مجلس به این بخش ورودی نداشــت و حقوق آن ها براساس قانون جوانی 

جمعیت پرداخت می شود. 

سلامت

خانواده

آموزش

نظام وظیفه

جلوگیری سازمان ها 
از تردد کارکنان موتورسواری که
 از کلاه ایمنی استفاده نمی کنند

رئیس پلیــس راهنمایی و رانندگی تهران بزرگ گفت: 
برابر برســی های میدانی، متاســفانه بخش قابل توجهی 
از کارکنــان دولت و بخش عمومی در هنگام اســتفاده از 
موتورســیکلت در معابر شهر تهران و تردد به سازمان ها و 
ادارات نه تنها از کلاه ایمنی استفاده نمی کنند، بلکه برخی 

از آنان اقدام به پوشش و مخدوشی پلاک می کنند. 
به گزارش ایلنا، ســرتیپ دوم ســید ابوالفضل موسوی 
پور، رئیــس پلیس راهنمایی و رانندگــی تهران بزرگ با 
اشاره به ســاماندهی و انضباط بخشی تردد موتورسیکلت 
سواران شهر تهران )موسوم به طرح ۱۰ پلیس راهور تهران 
بزرگ( گفت: برابر برسی های میدانی، متاسفانه بخش قابل 
توجهی از کارکنان دولت وبخش عمومی، در هنگام استفاده 
از موتورســیکلت در معابر شهر تهران و تردد به سازمان ها 
و ادارات نــه تنها از کلاه ایمنی اســتفاده نمی کنند، بلکه 
برخی از آنان اقدام به پوشش و مخدوشی پلاک می کنند، 
بدیهی است این گونه رفتارهای غیرقانونی موجب ایجاد جو 
بدبینی علیه کارکنان و کارمندان دولت و بخش عمومی در 
انظار و افکار عمومی می گردد. وی تصریح کرد: با توجه به 
موارد مذکور پلیس راهنمایی و رانندگی تهران با ظرفیت 
موجــود و امکانات در اختیار اقدام به برخوردهای ســلبی 
بــا متخلفان صدور قبض جریمه و توقیف موتورســیکلت 
مینمایــد ولیکن با عنایت به تکافوی برخوردهای ســلبی 
در کنتــرل حجم بالای تخلفات موتورســیکلت ســواران 
ضرورت رفتارهای ایجابی و فرهنگ سازی از سوی نهادهای 
مسئول و بالاخص مسئول سازی روسا و مدیران سازمانها و 
ارگانهای دولتی و بخش عمومی در خصوص جلوگیری از 
بروز تخلفات رانندگی کارکنان زیر مجموعه امری لازم به 
نظر می رسد. موسوی پور با تاکید بر اینکه از تردد کارکنانی 
که از کلاه ایمنی استفاده نمی کنند به داخل سازمان و اداره 
مربوطه جلوگیری به عمل آید، گفت: مدیران و مسئولان 
حتی در قالب مقررات داخلی تشویقات و تنبیهات موثری را 
جهت تحکیم فرهنگ صحیح ترافیک به کارکنان تابعه خود 
اعمــال کنند.  از طرفی پلیس راهنمایی و رانندگی تهران 
بزرگ آمادگی خود را برای اعزام مدرســین مجرب جهت 
ارائــه آموزش های مفید و ضروری به کارکنان و کارمندان 
محترم دولت و نهادهای عمومــی دولتی و غیر دولتی به 

صورت رایگان اعلام می دارد. 

پیش بینی کم بارشی تا نیمه اول دی ماه
رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکســالی 
گفت: طی دو هفته آینده شرایط بارندگی مطلوب نخواهد 
بود ولی نیمه دوم دی ماه وضعیت بارش مطلوب تر می شود. 
احد وظیفه افزود:  بارندگی طی ســال آبی جاری ۳۴ 
میلیمتر بوده اســت این در حالیســت که تــا پایان پاییز 
باید به طور میانگین ۶۰ میلیمتر بارش دریافت می کردیم 
بنابراین بارش طی این مدت ۴۳ درصد کمتر از حد نرمال 
بود.  اســتان های زیادی مانند آذربایجان غربی، آذربایجان 
شــرقی، اردبیل، لرستان، ایلام، خوزســتان، چهارمحال و 
بختیاری، کهگیلویه و بویراحمد، فارس، بوشهر، هرمزگان، 
سیستان و بلوچســتان، اصفهان، خراسان جنوبی، تهران، 
مرکزی و قم با عقب ماندگی شــدید بارش مواجه هستند، 
به گونه ای که اســتان سیستان و بلوچســتان ۹۳ درصد، 
آذربایجان شــرقی و آذربایجان غربــی  ۴۰ تا ۶۰ درصد 

بارندگی کمتر از نرمال داشته اند. 
وی ضمن بیان اینکه پاییز ناخوشایندی را از نظر میزان 
بارندگی سپری کردیم، گفت: میانگین دمای هوای کشور 
طی هفته گذشــته کمتر از حد نرمال بود ولی از اول پاییز 
تاکنون به طور متوسط بیش از یک درجه بالاتر از میانگین 
بلندمدت بوده است. وظیفه اضافه کرد: پاییز امسال نسبت 
به این بازه زمانی در سال گذشته به ویژه آذرماه سردتر بود، 
به گونه ای که به طور میانگین در سطح کشور ۳ تا ۴ درجه 
ســانتیگراد تفاوت دمایی نسبت به سال قبل وجود داشت 
چون دما طی پاییز ســال گذشــته به ویژه در استان های 
شمالی کشور به شدت بالاتر از حد نرمال بود.  این استان ها 
کانون های جمعیتی کشور هستند و مصرف انرژی در آن ها 
بالاســت.  کاهش دما در پاییز ســال جاری سبب مصرف 

بیشتر انرژی و محدودیت های مرتبط با آن شد. 
به گزارش ایســنا، رئیس مرکز ملــی اقلیم و مدیریت 
بحران خشکســالی با اشاره به پیش بینی کوتاه مدت بارش 
اظهارکرد: طی دو هفته آینده امواجی از غرب کشــور وارد 
می شــوند و موجب بــارش در دامنه هــای جنوبی البرز و 
سواحل شمالی و غرب  تا شمال غرب می شود اما متاسفانه 
جنوب، مرکز و بخش شــرقی کشوربارش نخواهند داشت.  
بارش غرب، شــمال غرب، دامنه جنوبی البرز نیز کمتر از 
نرمال خواهد بود بنابراین طی دو هفته آینده کم بارشــی 
تــداوم دارد. وی اضافــه کرد: هفته ســوم و هفته چهارم 
احتمال افزایــش بارش وجود دارد چراکــه  تغییراتی در 
گردش  ســامانه های جوی روی اقیانوس رخ خواهد داد که 
وضعیت را بهتر خواهد کرد.  وظیفه با اشاره به پیش بینی 
فصلی بارش گفت: گرایش بارش طی زمستان در حد نرمال 
و کمتر از نرمال پیش بینی می شود.  با توجه به اینکه حدود 
۲۵ میلیمتر )حدود ۱۳ درصد( از بارش ســالیانه را کمتر 
دریافت کرده ایم که به احتمال زیاد جبران نمی شود، سال 
آبی با کم بارشی نسبت به وضعیت نرمال به پایان می رسد.  
رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی درباره 
وضعیت پایداری جوی و افزایش آلودگی هوا طی ماه جاری 
گفت: مهم ترین دوره آلودگی هوای شــهری آذر و دی ماه 
اســت.  در این بازه زمانی وضعیت نرمال وزش باد، پایین 
اســت و گذر امواج جوی به نسبت کمتر است.  وظیفه در 
پایان گفت: تا یکشــنبه هفته آینــده )۹ دی ماه( که موج 
دیگری از ایران گذر کند با انباشت آلاینده ها مواجه هستیم 
البته دما نسبت به روزهای قبل تا جمعه افزایش می یابد، با 
افزایش نسبی دما شدت  وارونگی دما قدری کاهش می یابد 

و موجب کیفیت بهتر دما می شود. 

۱۷۰۰۰ نوجوان تهرانی در سومین 
جشنواره »نوجوونیم« شرکت کردند

بیــش از ۱۷۰۰۰ نوجوان تهرانی از ۳ تــا ۱۵ دی ماه 
در مرحلــه داوری »ســومین جشــنواره نوجوونیم« در 

فرهنگسراهای شهر تهران به رقابت می پردازند. 
به گزارش پایگاه خبــری تحلیلی فرهنگ و هنر، پس 
از اعلام فراخوان سومین جشنواره نوجوونیم ویژه انتخاب 
نوجوانان کنشگر شــهر تهران که با تمرکز بر ایده پردازی 
نوجوانان در سه محور حل مسئله فرهنگی، طراحی کسب 
و کار و رویــداد فرهنگی از ۲۶ آبان ماه تا ۲۶ آذر ماه انجام 
شــد، تعداد ۱۷ هزار و ۱۵ نوجوان تهرانی در مقطع سنی 
دوره اول و دوم متوســطه، بــا ارائه ایده خود در ســایت 

جشنواره ثبت نام کردند. 

راهور

محیط زیست

شهری
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خیلی زود دلمــان برای قبلی تنگ 
شد، از زمانی که مصوبه کنکوری شورای 
عالی انقلاب فرهنگی جای شیوه قبلی 
ســنجش و پذیرش داوطلبان ورود به 
دانشگاه ها را گرفت انگار همه نگرانی ها 
را با ضریب محاســبه کرد، روشی که 
وزیر آمــوزش و پرورش آن را این طور 
کاهش  رویکرد  بر  بود  »بنا  کرد:  تعبیر 
اســترس دانش آموزان و خانواده های 
آن ها تمرکز کنیم نه آنکه دانش آموزان 
و اولیاء را با مشکلات جدی و استرس زا 

مواجه کنیم. «
خود نفرات برتــر کنکور هم چندان دل 
خوشی از این مصوبه ندارد؛ »این روش واقعا 
در حق بچه پانزده ساله ای که باید امتحان 
نهایی دوره دهم یازدهم و دوازدهم را بدهد 
اجحاف اســت. « یا مثلًا »خانواده ها و مردم 
از این مصوبه ناعادلانه نگران هستند و نباید 
نســبت به خشــم و نگرانی مردم بی تفاوت 
باشــیم. « واکنش دو نفر از رتبه برتری های 

کنکور گذشته است. 
مصوبــه کنکوری شــورای عالی انقلاب 
فرهنگی نیت داشــت از تاثیرگذاری آزمون 
سراســری در قبولی داوطلبان برای ورود به 
دانشــگاه ها کم کند، راه حل را در افزایش 
تاثیر معــدل دانش آموزان پیدا کرد، معدلی 
که حالا یک ســهم ۶۰ درصدی دارد و در 
مقایسه با کنکور با سهم ۴۰ درصد دست بالا 
را گرفته است، به طور طبیعی کسی دوست 
ندارد ســهم ۶۰ درصدی معدل را از دست 
بدهد، اما با توجه به دفترچه راهنمای آزمون 
سراسری سال ۱۴۰۴، این علاقه مندی با یک 
محدودیت مواجه اســت، این که داوطلبان 
فقط یک بار حق ترمیم معدل خود را دارند، 
مصوبه ای که کمی شرایط را برای داوطلبان 
ورود به دانشگاه سخت می کند، اگر آن ها در 
فرصت داده شده برای ترمیم معدل نتوانند 
آن طورکه باید و شاید معدل خود را تقویت 
کنند تقریباً باید با یک بخش بزرگ از سهم 
قبولی شان در دانشگاه خداحافظی کنند، یا 
حداقل این که باید قبولی در دانشــگاه های 
برتر و رشته های پر رقیب را فراموش کنند. 
اســتاد دانشگاه  زارچی،  علی شــریفی 
صنعتی شریف هم در واکنش به همین بند 
در شــبکه اجتماعی ایکس نوشت: »مصوبه 
جدید شــورای عالی آمــوزش و پرورش در 
مــورد آن که داوطلبان فقــط یک بار مجاز 
به ترمیم معدل هســتند به معنای آن است 
که اگر کســی بعد از ترمیم نتوانست معدل 
خوبی کســب کند، برای همیشه از ورود به 
رشــته های برتر دانشگاهی محروم می شود.  

این مصوبه عادلانه نیست.«
درهمین باره کارزاری هم راه افتاده است، 

تا لحظه تنظیم ایــن گزارش چیزی حدود 
۳۱ هــزار ۵۰۰ نفــر آن را امضــا کرده اند، 
نویســندگان این کارزار خطــاب به »وزیر 
آموزش و پرورش« و »سرپرســت سازمان 
ســنجش آموزش کشــور« در بخشــی از 
متن خود نوشــته اند: »معطوف به اطلاعات 
ارائه شــده در دفترچه شماره یک راهنمای 
ثبت نام و شــرکت در آزمون سراسری سال 
۱۴۰۴، در صفحه شــماره ۶۷ این دفترچه 
اعلام شده اســت که مطابق با مصوبه هزار 
و بیستمین جلسه شــورای عالی آموزش و 
پــرورش، متقاضیان کنکور صرفــاً یک بار 
مجــاز به ترمیم معدل بوده و اگر کســی از 
فرصت ترمیم معدل اســتفاده کرده باشد، 
 امــکان ترمیم معــدل مجــدد را نخواهد

 داشت!... 
برخی از داوطلبــان کنکور، بنا بر دلایل 
متفاوت در فرصــت ترمیم امتحانات نهایی 
پارســال نمرات خوبی را کسب نکرده و در 
صــورت عدم امکان ترمیم مجدد معدل، در 

کنکور امسال بسیار متضرر خواهند شد.«
آن طورکه مشــخص اســت روش اخیر 
ســنجش و پذیرش داوطلبان به دانشــگاه 
و البته محدودیت های آن حســابی ســبب 
اعتراض شــده است.  فروغ تیموریان، معلم 
و کارشناس آموزش دراین باره به خبرآنلاین 
می گویــد: »این قبیل اقدامــات بدون هیچ 
زیرســاخت و فقط براســاس آزمون و خطا 
انجام شده است، خود دانش آموزان معتقدند 
شبیه موش آزمایشگاهی شده اند.  اگر قبل 

از تغییر روش ســنجش و پذیرش ورود به 
دانشــگاه ها و راه انداختن ماجرای تاثیر ۶۰ 
درصدی معــدل و امکان ترمیــم معدل از 
چهارتا کارشناس باسابقه استعلام می کردند 
متوجه می شــدند که ایــن روش تاثیرگذار 

نخواهد بود.«
او بیان می کند: »همین مسئله باعث شده 
دانش آموزان درس نخوانند، الان دانش آموز 
پایــه دوازدهمی داریم که مجبور هســت 
دو درس از پایــه یازدهــم را ترمیم معدل 
کنــد، در واقع یک وضعیت ســردرگمی و 
بلاتکلیفی برای دانش آموزان درست کردند، 
اگر دانش آموزان نتواننــد نمرات مدنظر را 
بگیرند در واقع برای همیشه آن ۶۰ درصد 
تاثیرگذاری معدل در نتایــج نهایی قبولی 
را از دســت می دهند و احتمالاً دست شان 
به دانشــگاه های بزرگ و رشــته های خوب 
نمی رسد، یعنی فرصت مجددی ندارند، این 
یک تبعیض محسوب می شود و اصلًا عدالت 

آموزشی نیست.«
این کارشــناس آمــوزش ادامه می دهد: 
»وقتــی فقــط مــدارس خــوب و برَِنــد 
می توانند طــوری به دانش آمــوزان درس 
بدهند که نمره اش بالای ۱۹ شــود و بتواند 
تاثیرگــذاری ۶۰ درصدی را کســب کند 
تکلیف دانش آموزی که در مدرســه دولتی 
معمولی درس خوانده اســت و معلم خوب 
ندارد چیســت؟ آموزش و پرورش امروز از 
نومعلم های تازه فارغ التحصیل شده به دلیل 
کمبود نیرو بــرای تدریس در پایه دوازدهم 

استفاده می کند، نمی خواهم کار معلم های 
جدید را زیر ســوال ببرم اما متاســفانه این 

گروه تجربه کافی در تدریس ندارند.  
رمیــم معدل و تقویت کردن ســهم ۶۰ 
درصــدی معدل یــک پازل اســت، نیاز به 
مدرسه، آموزش و معلم خوب و خیلی موارد 
دیگر دارد که این ۶۰ درصد تاثیرگذاری در 
قبولی دانشگاه کسب شــود، بنابراین برای 
دانش آموزی که به این امکانات دسترســی 

ندارد واقعا اجحاف است.«
تیموریان بــه خبرآنلاین می گوید: »اگر 
به سال های قبل برگردیم، اصطلاحی وجود 
داشــت به نام دیپلم ردی، یعنی کسانی که 
هیچ وقت نمی توانســتند دیپلم بگیرند، اما 
بعدتر سیستمی را گذاشتند که دانش آموزان 
تحت هر شــرایطی بتواننــد دیپلم بگیرند، 
امروز انگار سیستم طوری شده که به همان 
دوران دیپلــم ردی داریم برمی گردیم، الان 
شرایط طوری شده که دانش آموزان انگیزه 
درس خوانــدن و تحصیــل ندارند حالا اگر 
قرار باشد با برخی مصوبه ها این بی انگیزه گی 
 تشدید شود که کار خیلی برای شان سخت 

می شود.
  ســهم ۶۰ درصد معدل اجحاف کامل 
به دانش آموز اســت، نمی گویم معدل دوره 
متوسطه تاثیرگذاری نداشته باشد، می شود 
فقط معدل ســال دوازدهــم را تاثیر داد و 
حتی می شود سهم آن را پنجا چنجا در نظر 
گرفت یــا مثلًا ۳۰ درصد معدل، ۷۰ درصد 
کنکور، بنابراین باید وضعیت را اصلاح کرد. 

دبیرکمیته ملی شیر وزارت آموزش 
و پرورش با بیــان اینکه جبران مدت 
زمان گذشته از ســال تحصیلی برای 
به  مدارس  توزیع شــیر  اجرای طرح 
توان شــرکت های لبنی بستگی دارد 
گفــت: تولید با حجم زیــاد در زمان 
محدود سخت اســت ولی این تجربه، 
و  داشته  وجود  هم  گذشــته  ســال 
خیلی از وعده های دریافت شــیر که 
از دست دادند را جبران  دانش آموزان 
کردیم؛ اصل مطلب این است که تامین 

اعتبار باید صورت گیرد. 
حسین اســداللهی با بیان اینکه انتظار 
داریم ســازمان برنامه و بودجه برای تامین 
بودجه شیر مدارس تعجیل کند گفت: زمان 
زیادی از ســال تحصیلی گذشــته و هرچه 
زمان بگذرد اجرای طرح خیلی ســخت تر 
می شود ولی با تمام این ها مذاکرات و تلاش 
آموزش و پرورش همچنان ادامه دارد. وی با 
بیان اینکه نامه نگاری متعدد و بسیار زیادی 
برای اجرای طرح توزیع شیر مدارس انجام 
شــده اســت افزود: پیگیری ها، مکاتبه ها و 
مذاکرات ادامه خواهد داشت و امیدواریم هر 
زمان که امکان پذیر است، طرح محقق شود. 

به گزارش ایســنا، دبیرکمیته ملی شیر 
وزارت آمــوزش و پــرورش با بیــان اینکه 
جبران این مــدت زمان گذشــته به توان 
شرکت های لبنی بســتگی دارد ادامه داد: 
تولید با حجم زیاد در زمان محدود ســخت 
اســت ولی این تجربه، ســال گذشته هم 
وجود داشــته و خیلی از وعده های دریافت 
شــیر که دانش آموزان از دســت دادند را 
جبران کردیم، اصل مطلب این اســت که 

تامین اعتبار باید صورت گیرد. اسداللهی با 
بیان اینکه شرکت های لبنی آمادگی لازم را 
برای اجرای طرح دارند در خصوص پای کار 
آمدن خیرین برای تامین بودجه توزیع شیر 
مدارس گفت: اعتبار شــیر مدرســه خیلی 
سنگین اســت و باید سریعا پرداخت شود؛ 
اعتباری نیســت که مستمر بتوان پرداخت 

کرد. 
وی بــا بیان اینکــه باید هزینــه ای به 

شــرکت های لبنی پرداخت شود تا شیر را 
تهیه کنند افزود: شــیر مدرســه برنامه ای 
کوتــاه مدت و پرهزینــه و در عین حال پر 
نتیجه و دارای خواص زیاد اســت و اجرای 
آن به خصــوص در زمان آلودگی هوا کاملا 
ملموس است بنابراین به این طرح به عنوان 
طرحی لازم باید توجه کرد. دبیرکمیته ملی 
شیر وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه 
شیر مدرســه توانسته در ســلامت، رشد، 
موضوع کوتاهی قد دانش آموزان درخشــان 
ظاهر شــود در پاســخ به این سوال که آیا 
آموزش و پرورش بودجــه لازم را دارد که 
طرح را حداقــل در مناطق محروم اجرایی 
کنــد؟ عنــوان کــرد: آمــوزش و پرورش 
مجموعه ای اســت که باید تامیــن اعتبار 
کارهــای آن صورت بگیــرد و نمیتوانیم از 
محل اعتبارات دیگر برای این طرح استفاده 
کنیم یعنی اجازه آن در قانون داده نشــده 
اســت. اســداللهی با بیان اینکه در صورت 
تامیــن اعتبار برنامه ریزی بــرای توزیع دو 
نوبت شــیر در مدارس انجام می شود اظهار 
کــرد: در نهایت همه چیز بســته به توان 
شــرکت های لبنی دارد اما از توزیع روزانه 

استقبال می کنیم. 

رئیس کل ســازمان نظام پزشکی با 
اشــاره به حادثه تلخ نابینایی ۹ نفر در 
تهران،  نگاه  پزشکی  بیمارستان چشم 
این  خاطیان  بــا  برخورد  اعلام  ضمن 
حادثه، گفت: کمیته ای برای بررســی 
دقیق ابعاد این حادثه تشــکیل شده 
اســت.  طبق اطلاعات اولیــه، انتقال 
عفونــت از تجهیزاتی بوده که خارج از 

حوزه فیلد جراحی قرار داشته است. 

 محمد رئیس زاده با اشــاره به حادثه تلخ 
نابینایــی ۹ نفر در تهران )در بیمارســتان 
چشم پزشکی نگاه( ضمن تاکید بر برخورد 
جدی با خاطیان، گفت: افراد آســیب دیده 
در صورت شکایت به سازمان نظام پزشکی، 
مطمئن باشند که بر اساس موازین علمی با 
خاطیان این حادثه برخــورد جدی صورت 
خواهد گرفت.  وی از تشکیل کمیته بررسی 
این حادثــه خبر داد و افزود: کمیته ای برای 

بررســی دقیق ابعاد این حادثه تشکیل شده 
اســت.  طبق اطلاعات اولیه، انتقال عفونت 
از تجهیزاتــی بوده که خــارج از حوزه فیلد 

جراحی قرار داشته است. 
بــه گزارش ایســنا، رئیــس زاده بر لزوم 
نظارت دقیــق بر مراکز درمانی تاکید کرد و 
گفت: وزارت بهداشــت موظف است سالانه 
مراکز بیمارســتانی را مورد نظارت و ارزیابی 
قرار دهد تا از وقوع چنین حوادثی جلوگیری 

شود.  او درباره برخورد با مؤسسات متخلف 
نیز گفت: وزارت بهداشت می تواند از طریق 
کاهش درجــه اعتبــار مراکــز درمانی، با 
مؤسســات متخلف برخورد و آنها را موظف 

به رعایت استانداردهای ایمنی بیمار سازد. 
وی گفت: ســازمان نظام پزشکی ضمن 
ابراز تأسف از وقوع این حادثه در تلاش است 
با شفاف سازی و پیگیری این حادثه، از تکرار 

چنین رویدادهای ناگوار جلوگیری کند. 

دانش آموزان معتقدند موش آزمایشگاهی شده اند

بازگشت به دوران دیپلم ردی

انتظار از سازمان برنامه برای تعجیل در تامین بودجه شیر مدارس

رئیس کل سازمان نظام پزشکی تاکید کرد

برخورد با خاطیان حادثه بیمارستان نگاه 

هر ایرانی دارای امضای دیجیتال می شود هشدار وزارت بهداشت درباره هوای تهران
آیین بهره برداری از گواهی الکترونیک ولادت در سراسر کشور و افتتاح مرکز 
میانی صدور گواهی الکترونیک سازمان ثبت احوال کشور امروز با حضور وزیر 

کشور برگزار شد. 
 به گزارش ایسنا، هاشم کارگر، رئیس سازمان ثبت احوال در آیین بهره برداری از گواهی 
الکترونیکی ولادت در سراسر کشور و افتتاح مرکز میانی صدور گواهی الکترونیکی سازمان 
ثبت احوال کشور، با اشاره به دریافت گواهی الکترونیکی ولادت برای نوزادان گفت: ما در 
دو اســتان زنجان و قزوین مراحل آزمایشی را انجام دادیم و موفقیت آمیز بود و هم اکنون 
در سراسر کشور پیاده خواهد شد.  سامانه ای برای این موضوع درنظر گرفته شده است و 
به زودی گواهی وفات هم الکترونیکی خواهد شــد. به گفته وی، به زودی ما تعیین نام را 
هم الکترونیکی خواهیم کرد و گواهی صادر شده به درب منزل ارسال می شود.  این کار با 
همکاری وزارت بهداشت انجام شده و کار سختی بود و همکاران در وزارت بهداشت بسیار 
تلاش کردند.  کارگر ادامه داد: برای اولین بار در ســازمان ثبت احوال مرکز میانی صدور 
گواهی الکترونیک افتتاح شد و در این راستا بحث امضای دیجیتال مردم را خواهیم داشت 
و هر کســی دارای یک امضای دیجیتال خواهد بود و این امضا در سامانه هدا ثبت خواهد 

شد و انکارناپذیری هویت افراد را در پی خواهد داشت.  

معاون بهداشــت وزارت بهداشت با اشاره به شــاخص کیفیت نامناسب هوا 
در شــهر تهران و ناسالم بودن برای همه گروه ها، تشکیل جلسه کمیته اضطرار 
آلودگی هوا از سوی استانداری تهران و تصمیم گیری در این مورد را خواستار شد. 
به گزارش ایســنا، دکتر علیرضا رئیسی با بیان اینکه وضعیت هوا در اکثر ایستگاه های 
سنجش هوا در محدوده ناسالم اســت، گفت: بنابر پیش بینی های سازمان هواشناسی تا 
پایان هفته در تهران شــاهد پایداری هوا و غلظت آلاینده ها هســتیم و در روزهای آینده 
کیفیت هوا به محدوده خیلی ناســالم می رســد.  وی با اشــاره به آنچه که »اســتنکاف 
اســتانداری تهران برای برگزاری جلسه کمیته اضطرار آلودگی هوا و تصمیم گیری در این 
مورد« خواند، گفت: وظیفه وزارت بهداشــت در چنین شرایطی اعلام هشدار و درخواست 
برگزاری جلسه کمیته اضطرار آلودگی هواست. بنابر اعلام وزارت بهداشت، او گفت: در حال 
حاضــر توصیه جدی ما به مردم کاهش تردد های غیرضرور و همچنین کاهش فعالیت در 
فضای باز به منظور مواجهه کمتر با آلاینده هاست.  معاون بهداشت وزارت بهداشت گفت: 
تامین ســلامت مردم اولویت اول وزارت بهداشت است و در این راه هیچ کوتاهی نخواهیم 
کرد و مطالبه گر سلامت مردم هستیم.  انتظار داریم سایر دستگاه ها نیز به سلامت مردم 

حساسیت داشته باشند. 


